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 والتطرفّ الإرهاب مكافحة حول نقاش حلقة
 التشريعات إلى الدولية القرارات من العنيف، 

 التنفيذ في فجوةال سدّ : الوطنية 
 

 16:00 -14:30 ،2019 نيسان/ أبريل 09الثلاثاء 
 الشيراتون فندق في المؤتمرات مركز ،2 سلوىقاعة 

 

 توضيحية مذكرة
 

 هاتدددتنقيحو  60/288 لقدددراربا بالإجمدددا  الإرهدددا  لمكافحدددة العالميدددة المتحدددد  الأمددد  اسدددياتي ية العامدددة الجمعيدددة اعتمددددت
. الأربعدددة الاسدددياتي ية أركدددان عجميددد في المتدددوا ن التنفيددد  روتدددوف   الوقايدددة بوضدددو  الاسدددياتي ية تتنددداو . 72/284 القدددرارو 

 لتطددر ا تهديددد بأن   الأمدد  سومجلدد المتحددد  للأمدد  العامددة الجمعيددة تأقددر   ،مختلفددة قددرارات خددلا  مدد  ،ذلدد  إلى بالإضددافة
 تدددؤد  .القدددانون وإنفددداذ نيدددةالأم أو العسدددكرية التددددابير يت ددداو  اا منسدددق عمدددلاا  يتطلددد  الإرهدددا  إلى يدددؤد  الددد   العنيددد 

 تكددداف  الدددي نينوالقدددوا السياسدددات  وتنفيددد التمييزيدددة التشدددريعات وإلغددداء ،القدددانون سدددياد  تعزيدددز في اا حاسددد اا دور  البرلمدددا ت
 شددكلهي الدد   للتهديددد ابةاسددت   لأ أساسددية عناصددر كلهددا  هدد  . والممارسددة القددانون في والاسددتاعاد والتهمددي  التمييددز
 للقددانون اا فقدو  ومكافحتده لإرهددا ا بمندع لالتزاماتهدا الدددو  امتثدا  ضدمان اا أيضدد البرلمدا ت علد  يتعددين. والإرهدا   التطدر  
 لتنسدي ا مد  زيددالم إلى يددعو ممدا ،الإرهدا  لمكافحدة الدوليدة الصكوك تنفي  في ثغرات هناك تزا  لا ،ذل  ومع. الدولي
 بددين التعدداون  مدد اا يددعال مسددتوىا  اا أيضدد يتطلدد  وهدد ا. والتنفي يددة التشددريعية الهيئددات بددين الأ ددرا  المتعدددد والدددولي الددو ي
 .والدولي الإقليمي الصعيدي  عل  التشريعية الهيئات

 

 العددالمي البرلمدداني المجتمددع ألهدد  الدد   الددافع بالتحديددد هددو هدد ا. لمكافحتدده اا عالميد اا تنسدديق يتطلدد  عددالمي تهديددد الإرهدا إن  
   العنيددد   والتطدددر   الإرهدددا  بمكافحدددة المعدددي الددددولي البرلمددداني للاتحددداد التدددابع المسدددتوى رفيدددع الاستشدددار  الفريددد  لإنشددداء

(HLAG)  الاستشدار  لفريد با الدبر م  هد ا يسيشدد. المتحدد  والأمد  الددولي البرلمداني الاتحداد بدين المشديك وبر مجده 
 والجريمددة بالمخددرات المعددي المتحدد  الأمدد  ومكتد  الدددولي البرلمداني الاتحدداد بدين الثلاثددي للتعداون نتي ددة وهدو المسددتوى رفيدع

للاتحاد البرلماني الدولي 140الجمعية العامّة الـ   
2019نيسان/ أبريل  10 – 6الدوحة )قطر(   
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 لتنفيدد  الضددرور  التشددريعي والعمددل البرلمانيددة الإجددراءات دعدد  إلى يسددع إن دده . الإرهددا  لمكافحددة المتحددد  الأمدد  ومكتدد 
 الددولي البرلمداني الاتحداد قدرارات جميدعسدلط  . الصدلة ذات المتحدد  والأمد  الددولي البرلمداني الاتحداد واسدياتي يات قرارات
 العلاقددة علدد  اتيالمؤسسدد الطددابع إضددفاء إلى الحاجددة علدد  الضددوء الماضدديين العقدددي  في المعتمددد  الإرهددا  مكافحددة بشدد ن
 .العالمية التحديات لمواجهة وتنسيقاا  شمولاا  أكثر نه  ايجاد أجل م  المتحد  والأم  الدولي البرلماني الاتحاد بين

 

 إلى ليدددةالدو  القدددرارات تحويدددل في البرلمانيدددة الت ربدددة علددد  عامدددة نظدددر  الأو  يقدددد . جدددزأي  إلى النقدددا  حلقدددة تقسدددي  سددديت 
.  رمااشدد بشددكل برلمددانيينال تجددار  لسددما  المسددتوى رفيعددي المتحددد  الأمدد  لمسددؤولي فرصددة هدد   سددتكون. و نيددة تشددريعات

 ائهدداأد فهدد  أجددل مدد  صددكوكهاو  المتحددد  الأمدد  بهياكددل درايددة أكثددر يكونددوا أن علدد  البرلمددانيين الجددزء هدد ا سيسدداعد كمددا
 .أفضل بشكل

 

 ةيالرئيسد المحداور أحدد أصدا  هن دلأ، الإرهدا  لضدحايا الددولي الددع  إلى الحاجدة علد  لفعاليدةا مد  الثاني الجزء يركز سو 
 شمددولاا  أكثددرو  أقددوى مجتمددع لاندداء أساسددي أمددر الإرهددا  ضددحايا مددع التضددام  إن  . العددالمي البرلمدداني والمجتمددع المتحددد  للأمدد 

 يومداا  دحدد   اا قدرار  المتحدد  مد للأ العامدة الجمعيدة اعتمددت، الصددد هد ا فيو .  والتطر   لإرها ا يكون قادراا عل  مواجهة
 .منه والناجين الإرها  ضحايال اا ودعم تشريفاا  وتكريمه  الإرها  ضحايا ذكرى لإحياء عالمياا 

 

 ادالاتحدإن  . النقاشدات في للمشداركة - والسداحل الأوسد  الشدرق - الرئيسديين الإرهدا  محدور  مد  الناجين دعو  سيت 
 إلى أقدر  انيينالبرلمد لجعدل محاولة في تجربته  تكريمل فعالي ات استضا  وقد. الإرها  لضحايا قو    داع  الدولي البرلماني
 .ودحض ح  ه الإرها  حقائ 
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Concept note 

 
 
The United Nations Global Counter-Terrorism Strategy was adopted unanimously by the 
General Assembly in resolution 60/288, and its revision, resolution 72/284. The Strategy 
explicitly addresses prevention and provides for balanced implementation across all four 
of the Strategy’s pillars. In addition, through different resolutions, the United Nations 
General Assembly and Security Council have recognized that the threat of violent 
extremism leading to terrorism requires concerted action beyond military or security 
measures and law enforcement. Parliaments have a crucial role in strengthening the rule 
of law, repealing discriminatory legislation and implementing policies and laws that 
combat discrimination, marginalization and exclusion in law and in practice. These are all 
essential components of any response to the threat posed by extremism and terrorism. 
Parliaments also have to ensure that States comply with their obligations to prevent and 
counter terrorism in compliance with international law. Nevertheless, gaps in the 
implementation of international instruments against terrorism still persist, thus calling for 
greater national and international multilateral coordination between legislative and 
executive bodies. This also requires a high level of cooperation between legislative 
bodies both regionally and internationally.  
 
Terrorism is a global threat that requires global coordination to counter it. This is precisely 
the driver that inspired the global parliamentary community to create the IPU High-Level 
Advisory Group on Countering Terrorism and Violent Extremism (HLAG) and its IPU-UN 
Joint Programme. This programme is guided by the HLAG and is the result of trilateral 
cooperation between the IPU, the UN Office on Drugs and Crime and the UN Office of 
Counter-Terrorism. It seeks to support the parliamentary actions and legislative work that 
are necessary to implement relevant IPU and UN resolutions and strategies. All the IPU 
resolutions on counter-terrorism adopted in the past two decades have highlighted the 
need to institutionalize the relationship between the IPU and UN in order to have a more 
comprehensive and coordinated approach to global challenges.  
 
The panel discussion will be divided into two segments. The first will give an overview of 
the parliamentary experience of turning international resolutions into national legislation. 
This will be an opportunity for high-level UN officials to hear the experiences of 
parliamentarians at first hand. The segment will also help parliamentarians become more 
familiar with UN structures and instruments in order to better understand their functioning.  
 



- 2 - 
 

 
The second segment of the event will emphasize the need for international support for victims of 
terrorism, as it is becoming one of the main focuses of the United Nations and the global 
parliamentary community. Solidarity with victims of terrorism is key to building a stronger and more 
inclusive society that is resilient to terrorism and extremism. In this regard, the UN General 
Assembly adopted a resolution that established an International Day of Remembrance of and 
Tribute to the Victims of Terrorism to honour and support the victims and survivors of terrorism. 
 
Survivors from the two main hubs of terrorism – the Middle East and the Sahel – will be invited to 
take part in the discussions. The IPU is a strong supporter of victims of terrorism. It has hosted 
events honouring their stories in an attempt to bring parliamentarians closer to the realities of 
terrorism and to counter its narrative.  

 


